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T i l l æ g s b e t æ n k n i n g  

over 

F o r s l a g  t i l  l o v  o m  æ n d r i n g  a f  l o v  o m  p l a n l æ g n i n g  

(VVM-regler m.v.) 

Udvalget har, efter at lovforslaget ved 2. be- 
handling blev henvist til fornyet udvalgsbehand- 
ling, behandlet dette i nogle møder. 

Miljø- og energiministeren har over for udval- 
get tilkendegivet følgende: 

»I forbindelse med behandlingen af lovforsla- 
get har der fra flere sider været udtrykt ønske 
om, at VVM-direktivet implementeres i dansk 
ret således, at grænsen for obligatorisk brug af 
VVM i forbindelse med slagtekyllingeprodukti- 
oner er den samme som i direktivet. 

I det foreliggende udkast til samlebekendtgø- 
relse er grænsen for obligatorisk VVM-vurde- 
ring i forbindelse med slagtekyllingeproduktion 
sat til 100 DE. Det er primært sket ud fra et hen- 
syn til administrativ enkelhed set i lyset af, at en 
minimumsimplementering af IPPC-direktivet 
for slagtekyllingeproduktioners vedkommende 
er 100 DE. 

I lyset af, at grænsen på 100 DE er lav i forhold 
til anden husdyrproduktion, og det forhold, at 
blandt andet erhvervet har ønsket en højere obli- 
gatorisk grænse, vil grænsen for obligatorisk 
brug af VVM i forbindelse med slagtekyllinge- 
produktioner blive sat til 210 DE i den kommen- 
de reviderede samlebekendtgørelse. 

Dette svarer til direktivets minimumsgrænse 
for obligatorisk brug af VVM.« 

Herefter indstiller et flertal (Socialdemokrati- 
ets, Det Konservative Folkepartis, Socialistisk 
Folkepartis, Centrum-Demokraternes, Det Radi- 
kale Venstres, Enhedslistens og Kristeligt 
Folkepartis medlemmer af udvalget) lovforsla- 
get til vedtagelse i den affattelse, hvori det fore- 
ligger efter 2. behandling. 

Et mindretal (Venstres og Dansk Folkepartis 
medlemmer af udvalget) noterer med tilfreds- 
hed, at miljø- og energiministeren har erkendt, at 
lovforslaget er en overimplementering af VVM- 
direktivet, og at ministeren derfor har efterkom- 
met et ønske om at forhøje antallet af dyreenhe- 
der vedrørende slagtekyllingeproduktionen. 

Mindretallet er derfor positiv over for ministe- 
rens tilkendegivelse i nærværende tillægsbe- 
tænkning. Da ministerens tilkendegivelse imid- 
lertid kun er et lille skridt i den rigtige retning i 
forhold til den voldsomme overimplementering 
og bureaukratisering, som lovforslaget indebæ- 
rer, indstiller mindretallet lovforslaget til forka- 
stelse. 
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